
Första  maj  är  arbetarrörelsens 
högtidsdag,  och  har så  varit  under 
över hundra år. Men historien är en 
ganska brokig sådan. 

Första maj år 1886 i Chicago samlades 
demonstranter på torget Haymarket för 
att  kräva åtta timmars arbetsdag samt 
att protestera mot polisen som ett par 
dagar  tidigare  hade  dödat  två 
demonstranter  i  ett  annat 
demonstrationståg  i  samma  stad. 
Demonstrationen urartade,  och en det 
sägs  att  en  bomb  kastades  från 
demonstrationståget  mot  poliserna. 
Poliserna gav igen med samma mynt. 
De t t a  b l ev  kän t  som 
Haymarketmassakern  av  lätt  insedda 
skäl.

Internationalen,  samlingen  av 
arbetarpartier  runt  om  i  Europa  och 
Amerika,  beslutade  enhälligt  vid  ett 
möte  år  1889  att  samtliga 
medlemspartier  skulle  kalla  till 
demonstrationen första maj påföljande 
år, för att hedra offren från massakern 
samt  att  framföra  deras  krav  på  åtta 

timmars  arbetsdag.  Demonstrationer  i 
Sverige ägde rum på 21 olika platser, 
med ibland upp till  50,000 deltagare. 
På  den  tiden  var  det  olagligt  för  så 
stora folksamlingar att samlas i städer, 
så många gånger marscherade man ut 
ur staden och samlades istället utanför 
dem.

Arbetarrörelsen  i  alla  världens  länder 
samlas  just  första  maj  för  att 
demonstrera,  med två undantag:  USA 
och  Kanada.  Där  samlas  man  istället 
första måndagen i september och firar 
”Labor Day”. Man bestämde sig för att 
inte  röra  upp  så  mycket  känslor  om  
Haymarketmassakern. 
I  många  länder 
justeras  löner  upp  på 
första  maj.  I  vissa 
länder  demonstreras 
det mycket intensivare 
när  det  lokala 
arbetarpartiet  är  i 
opposition. 

I Sverige är första maj 
en  viktig  påminnelse 

för Socialdemokraterna att vi aldrig ser 
statsmakten  som  ett  egenvärde.  Det 
viktigaste vi har är vår rörelse, och den 
fortsätter  så  länge  orättvisor  och 
förtryck  består,  oavsett  vem  som  för 
tillfället sitter som statsminister. 

Årets paroll är ”Tillsammans för 
Sverige”. Vi ses i kampen för ett bättre 
samhälle! 

Backenbladet VT16
Backens S-förening

Årets första maj-schema

12:00 Samling i Döbelns park 
12:40 Avmarsch mot Rådhustorget 
13:00 Tal och appeller (allt teckentolkas) 
14:00 Fika och fiskdamm i Folkets Hus 

Årets huvudtalare är finansminister Magdalena 
Andersson.



Umeås  ska  växa  till  200  000 
medborgare år 2050. Så lyder målet 
som  vi  socialdemokrater  driver.  
Varför  ska  Umeå  växa  och  är  det 
realistiskt att vi kan bli 200 000 till 
2050? 

Anledningen till att behöver växa kan 
man  se  om  man  studerar  bilden 
härintill.  Den  ser  ut  som en  samling 
invärtes organ men är en Sverigekarta 
där  befolkningsunderlaget  illustreras. 
En  stor  del  av  befolkning  dras  till 
södra  Sverige.  Ska  Norrland  leva 
behöver  vi  ett  antal  städer  som  kan 
utvecklas  positivt  samt  att  andra 
kommuner i regionen kan ha närhet till 
service,  utbildning  och  kommersiellt 
utbud.  Om  Umeå  stannar  i 
utvecklingen  så  innebär  det  inte  att 
Lycksele  eller  Sorsele  växer,  tvärtom 
så  riskerar  hela  norra  Sverige  då  att 
avfolkas.  Tematisk  Sverigekarta  med 
utseendet om befolkningen fick styra

I Umeå har vi de senaste åren fått en 
situation av allt mer akut bostadsbrist. 
Ett  annat  problem  är  att  kostnaderna 
för  att  köpa  eller  hyra  en  bostad  har 
blivit väldigt höga. Något som främst 
drabbar  de  unga  som  ska  skaffa  sin 
första  bostad.   Bostadsbristen  hindrar 
Umeås  utveckling.   Företag  som vill 
rekrytera  nya  medarbetare  vittnar  om 

problemen. Dagens situation kan också 
leda till att personer utnyttjas att betala 
höga kostnader för bristfälliga boende 
och få osäkra villkor.

Vad behöver då göras? I budgeten som 
beslutades i kommunfullmäktige i juni 
2015  la  vi  socialdemokrater  tre 
uppdrag. 

1. Handläggningstiderna  ska 
kortas  med 20%.  Detta  mål 
tror  vi  mycket  väl  kan 

uppfyllas,  åtminstone  om 
man  ser  det  på  ett  par  års 
sikt.

2. Umeå  behöver  växa  genom 
att  vi  expanderar  på  flera 
ställen samtidigt. Umeå är nu 
för  stort  för  att  växa  på 
stadsdel i taget. Att jobba på 
flera  fronter  samtidigt  gör 
oss  mindre  sårbara. 
Dessutom  kan  vi  då  bättre 
styra  utvecklingen  med 
hänsyn till  skolans kapacitet 
mm.

3. Mer byggbar mark måste till. 
Umeås  utveckling  under  de 
senaste  åren  har  byggt  upp 
en brist som bedöms vara ca 
1000 enheter. Vissa säger att 
den är mycket större.  För att 
möta det behovet och skaffa 
en  planeringsberedskap  för 
framtiden  så  behöver  vi  ha 
ett försprång i planeringen. 

Umeå  kommuns  jämställdhetsutskott 
ska under året arbeta med att utveckla 
metoder för att synliggöra hur resurser 
fördelas  och  på  vilka  villkor  inom 
kommunen.  Detta  kallas  för   gender 
budgeting,   eller   på  svenska, 
jämställdhetsbudgetering.  -  Det 
handlar  om  att  se  om  våra 
skattepengar fördelas rättvist, berättar 
Emma Vigren (S), ordförande i Umeå 
kommuns  jämställdhetsutskott.  Vi 
behöver bra redskap för att se till  att 
våra  gemensamma  resurser  kommer 
umeborna till del efter behov, och inte 
beroende på kön.   

Det  här  arbetet  pågår  i  andra  städer 
också, men Umeå är bland de första att 
granska  sin  ekonomi  med 
jämställdhetsglasögon  på  ett  såhär 
systematiskt sätt. 

Kommunens resurser används idag olika 
av  män  respektive  kvinnor.  Exempelvis 
cyklar  kvinnor  mer  än  män,  som 
fortfarande  föredrar  bilen.  Kvinnor 
nyttjar också andra sportanläggningar än 
män,  och  använder  kollektivtrafiken  i 
högre utsträckning än vad män gör. Det 
blir  därför  intressant  att  se  bland  annat 
om  investeringar  som  görs  gynnar  den 
ena eller den andra gruppen, eller om det 
slår jämnt. 

Umeå 200,000 invånare - utopi eller nödvändighet?

Ny satsning på en jämställd ekonomi i kommunen



Hur är läget, Helen?

Helen  Pettersson,  vår  lokala 
riksdagsledamot  tillika  ordförande 
för ABF i  Sverige,  hittade tid i  sitt 
hektiska schema för en exklusiv och 
öppenhjärtig  intervju  med 
Backenbladets  utsända  reporter.Vi 
mötte  henne  över  en  snabb  kopp 
kaffe,  innan  hon  skulle  till 
distriktsstyrelsemötet  dagen  före 
Västerbottens  socialdemokraters 
distriktsårskonferens i Lycksele.

Det  närmar  sig  ju  budgettider  i 
riksdagen,  då  vårändringsbudgeten 
skall  antas.  De  stora  statliga 
satsningarna i år handlar i första hand 
om att  stärka  kommunerna,  och  då  i 
synnerhet de som har tagit stort ansvar 
i  flyktingfrågan.  Det  handlar  om  tio 
miljarder  kronor.  Helen  säger  att 
regeringen har lyssnat in kommunerna 

och  tagit  den  kritik  som 
kommunerna har haft gentemot riktade 
statsbidrag på allvar, och dessa pengar 
kommer  inte  att  detaljstyras  från 
Stockholm alls på samma ingående sätt 
som  tidigare.  Många  kommuner 
välkomnar denna förändring.

Vi glider naturligtvis in i ett samtal om 
infrastruktursatsningar,  ett  hett  ämne 
för  alla  riksdagsledamöter  från  norra 
Sverige.  När  bygger  vi  egentligen 
Norrbotniabanan? - Vi sätter spaden i 
jorden  under  vårterminen  2018,  om 
alla pusselbitar är på plats. Kom ihåg 
att  vi  lever  med  den  borgerliga 
infrastrukturplanen fortfarande, och vi 
måste göra nödvändiga förändringar i 
den. Glöm inte att Stefan Löfven hade 
med den i sin regeringsförklaring. Det 
har  ingen  statsminister  tidigare  gjort. 

Den skall byggas, inga tvivel om den 
saken.

Slutligen  är  ju  regionfrågan  en  het 
potatis här i Västerbotten. Helen igen: - 
Storregionen  är  ekonomiskt  och 
organisatoriskt  en  absolut 
nödvändighet. Det är dock viktigt att vi 
bevakar demokratiaspekten i detta och 
ser till att det finns en förankring och 
en  legitimitet  i  beslutsfattandet.  Vi 
måste  se  till  att  säkra 
medborgarinflytandes över denna stora 
apparat, även om den geografiska ytan 
blir större. 

Helen  sveptet  det  sista  av  kaffet  och 
skyndar  iväg  till  bilen.  Hela  helgen 
skall ju handla om politik. Ingen tid att 
förlora!

Helen Pettersson är en av de 
socialdemokratiska 
riksdagsledamöterna från 
Umeå. Hon är också 
ordförande för ABF, ett av de 
absolut finaste uppdragen man 
kan ha.  

Hon sitter i riksdagens 
arbetsmarknadsutskott. 

Helen bor här på Grubbe och 
är därför medlem i Backens S-
förening. 



Föreningsinformation

Att bemöta främlingsfientlighet och 
rasism

Hur kan Vi motverka rasism och främlingsfientlighet?
Hur kan Vi skapa ett samhälle där Vi kan leva 
tillsammans på lika villkor?

Backen S-förening kommer att starta studiecirkel 
omkring dessa frågor. Underlaget kommer att vara 
ett studiematerial som heter ” Att bemöta rasism
och främlingsfientlighet”.

• Diskussion och samtal, bl a utifrån 
värderingsövningar och ”händelser i tiden”.

• Underlag i form av material att läsa:
• - häftet ”Vår ideologi” (valda delar) som 

ingår i Socialdemokraternas 
medlemsutbildning.

• - utdrag ur Sverigedemokraternas princip- / 
partiprogram

• - FN´s allmänna förklaring om de mänskliga 
rättigheterna

• Cirkeln har en avslutande diskussion på 
temat ”vad kan jag / vi göra?”.

• Tid och plats för kommande möten 
bestämmer gruppen som deltar. Cirkeln är  
planerad för tre träffar, men kan omfatta fler 
om deltagarna så önskar.

Vill Du delta? Kontakta studieorganisatören!
Bo Johansson 070 396 75 91 eller 
bojohansson.tu@gmail.com

Kontakta oss!

Har du problem med en busslinjedragning? Vill du 
veta hur du kan hjälpa till med flyktingmottagningen? 

Vill du förändra samhället i grunden? Är du 
intresserad av att bli medlem hos oss? Eller har du 
något annat på hjärtat? Tveka inte att höra av dig! 

Vi finns på Facebook. Sök på ”Backens S-förening” 
och gilla sidan så får du uppdateringar om vad som 

händer i ditt eget flöde. Om du vill kontakta oss 
personligen, kan du ringa till ordförande Peter Vigren 

på 070-54 94 699 eller maila honom på 
peter.vigren@umea.se.  

Om du vill bli medlem i partiet görs det enklast via 
hemsidan på www.socialdemokraterna.se och klicka 

dig fram till ”bli medlem”. Annars kan du ringa till 
partiexpeditionen på 090-156595 och fråga om hjälp. 

Vi hörs i kampen! 
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